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Bakgrund 

 

Under 2023 påbörjades arbetet med att ta fram en ny översiktsplan för Bromölla kommun. 

En översiktsplan ger vägledning för hur mark- och vattenområden och bebyggd miljö ska användas, 

utvecklas och bevaras i framtiden. Här visar kommunen sina långsiktiga ambitioner. Planen beskriver 

prioriteringar och förutsättningar för fortsatt detaljplanering och andra beslut som rör fysisk 

planering och är ett mycket viktigt övergripande styrdokument för att nå en hållbar 

samhällsutveckling. 

Översiktsplanen berättar också hur kommunen tillgodoser riksintressen och hur gällande 

miljökvalitetsnormer ska följas. Planen redovisar på vilket sätt kommunen tar hänsyn till olika 

allmänna intressen och vilka avvägningar och prioriteringar som ska göras när det finns intressen som 

står emot varandra.  En översiktsplan är inte juridiskt bindande, men är en långsiktig ledstjärna som 

ger stöd och underlag för kommande planering, till exempel i bygglov och detaljplaner. 

 

 

Medborgardialog, delaktighet och insyn är 

viktiga inslag i arbetet 

 

En stor och viktig del i arbetet är medborgardialog, delaktighet och insyn. Under processens gång 

kommer det att finnas olika möjligheter till att göra sin röst hörd, både för människor som bor och 

verkar i kommunen men också för de som kanske besöker kommunen tillfälligt eller turistar i 

kommunen. Att arbeta med medborgardialoger syftar till att skapa transparens, öka kunskapen om 

det politiska systemet och utveckla ett samspel mellan förtroendevalda, tjänstepersoner och 

medborgare. Att se de boendes kunskaper som en tillgång för att forma framtidens Bromölla 

kommun skapar bättre förutsättningar för att fatta bra beslut och låta invånare medverka till 

lösningar. 

Under april 2024 genomfördes sex olika medborgardialoger, på olika platser i kommunen. Då deltog 

tjänstepersoner som jobbar med översiktsplaneringen och politiker från den tillfälliga beredningen 

som kommunfullmäktige tillsatt för att jobba med frågan.  

Vid medborgardialogerna gavs möjlighet till information och workshoparbete i frågor som rör 

kommunens fysiska samhällsutveckling. I olika grupparbeten processades frågor kring 

markanvändning, bebyggelse, grönområden, transport och kommunikationer och andra viktiga saker.   

Under samma period genomfördes också en digital webbenkät. Två målgruppsanpassade dialoger 

har genomförts under våren. Hjälp med inbjudan till dessa dialoger har erhållits från verksamheten, 

kvalitetsutvecklare respektive funktionschef och rektor. Vid dessa dialoger har även personal från 

verksamheten medverkat och supporterat. 
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• 2024-04-03 för personer med funktionsnedsättning 

• 2024-06-10 för barn inom förskolan  

Under våren 2024, vecka 25, har feriejobbare på temat ”Unga kommunutvecklare” jobbat med 

översiktsplanefrågan ur sitt perspektiv.  

 

Resultat och sammanställningar från webbenkäten och från de målgruppsanpassade dialogerna 

presenteras efter genomgången av materialet från de geografiska, fysiska dialogerna.  

Allra sist återfinns det material som presenterats av kommunens feriejobbare ”unga 

kommunutvecklare”. Dessa ungdomar jobbade med översiktsplanefrågor sett ur sitt perspektiv, som 

barn och unga, boendes i Bromölla kommun.  

 

 

Övergripande för såväl dialogtillfällena som den digitala enkäten är att en 

mindre skala invånare/respondenter har deltagit/medverkat varvid det måste 

tas i beaktande att det är ett litet urval av synpunkter och önskemål som 

framförts.   



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

På agendan 

 

Vid de fysiska dialogerna i kransorterna har invånarna fått genomföra grupparbeten/workshops inom 

följande teman: 

• Tycker du att Bromölla kommun har en tydligt definierad identitet och vad står den för? Kan 
du beskriva med ett enda ord?   

• Var är din favoritplats i kommunen och varför?  

• Var finns det behov av nya utomhusmötesplatser och hur vill du att de ska se ut? 

• Var ligger centrum för dig?  

• Vad anser du behöver göras för att skapa ett attraktivt centrum? 

• Vad tycker du kännetecknar ditt närområde idag? 

• Vad vill du ska känneteckna ditt närområde i framtiden?  

• Vilken tycker du är den viktigaste frågan för ditt närområdes framtida utveckling? 
 

 

Avgränsning 

 

Ibland har det på dialogerna dykt upp tankar och funderingar eller specifika synpunkter och 

kommentarer från invånarna som varit lite utanför ämnet. En viktig fråga har varit att försöka 

kanalisera de funderingar och synpunkter som väckts på medborgardialogerna, men som inte har 

bedömt vara ”ÖP-frågor”. Vi har löpande förmedlat frågor som inte rör arbetet med 

översiktsplanering till sakkunniga eller handläggare i förvaltningen. Detta arbete pågår.  

 

 

Marknadsföring och uppslutning 

Inför marknadsföringsinsatserna har kommunens kommunikatörer varit involverade med stöd, 
support och grafisk design.  
 
Följande annonsering har gjorts: 

• Helsida i tidningen Info-bladet 2024-03-23  
I annonsen fanns samtliga dialoger utskrivna, med datum, ort och lokal 

• Kvartssida i Kristianstadsbladet, 2024-04-04 
I annonsen fanns samtliga dialoger utskrivna, med datum, ort och lokal 

• Via sociala medier, publiceringsdatum april 2024 

• Via kommunens webbplats, publiceringsdatum 2024-03-25 
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• Via föreningsutskick till samtliga idrottsföreningar, integrationsföreningar, kulturföreningar, 
handikappföreningar, pensionärsföreningar och fritidsföreningar per 2024-04-03 (sändlista 
från kultur, turism och fritid) 

• Via informationstavla i kommunhus, april 2024 
 
 

 

 
Till målgruppsanpassade dialoger har riktad information tillämpats. Antal deltagare på 
medborgardialogerna var totalt 95 (13 i Håkanryd-Råby-Grödby, 8 i Bromölla-centralorten, 10 i 
Nymölla, 9 i Gualöv, 14 i Edenryd-Valje och 41 i Näsum). Därutöver deltog tjänstepersoner från 
förvaltningen och politiker från den tillfälliga ÖP-beredningen. 
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”Bromölla kommuns identitet, enligt mig” 
 

I arbetet med att utröna framgångsfaktorer och möjligheter för att planera för Bromölla kommuns 

framtida hållbara utveckling finns det många parametrar att väga in och resonera kring. 

Bakomliggande faktorer som boendemiljöer, bostadsutbud, arbetsmarknad, naturlandskap, 

centrummiljö, kultur- och fritidsutbud, vård samt kommunal service såsom skola och omsorg är 

förhållanden som är viktiga att ta hänsyn till. Även kommunens historiska utvecklingsmönster har 

betydelse för dagens förhållanden och för kommunens framtid.  

En annan, helt central faktor att belysa, är den lokala identitet som återfinns i en kommun.  Det finns 

många olika definitioner kring vad en kommuns identitet är. En del beskriver det som ”kommunens 

profil”, andra som en ”anda” som går att identifiera. Oavsett vad vi lägger in i dess betydelse kan vi 

konstatera att varje samhälle är unikt på sitt sätt och en stark identitet bygger på det genuina. 

Nyfikenheten på hur människor som bor, verkar eller besöker Bromölla kommun ser som det genuint 

”bromöllianska” var också anledningen till att vi väckte identitetsfrågan i medborgardialogerna. Vi 

ville helt enkelt försöka se om vi kunde få ett svar på vilket som är huvudingrediensen att utgå från i 

utvecklingsarbetet.  

Såväl vid de genomförda fysiska medborgardialogerna, som i den digitala webbenkäten, ställdes 

frågan kring Bromölla kommuns identitet. I nedanstående ordmoln förevisas de svar som redovisats 

och lämnats in. (ett ordmoln sammanställer och publicerar i storlek  vad som sagts proportionerligt 

utifrån svarsfrekvens, där ofta förekommande ord återges i större format. Här används verktyget 

mentimeter.com) 
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Vad menar vi med centrum? 
 

Vid de geografiska medborgardialogerna som genomfördes i sex olika kransorter under april 2024 

fick medborgare och andra intresserade delta i workshop/grupparbete med olika frågeställningar. En 

fråga handlade om centralorten Bromölla. Vi pratade om följande utgångspunkter: 

• Alla som bor, arbetar, handlar eller på annat sätt besöker Bromölla upplever centrum och 

”kärnan” olika 

• Det är upp till var och en att utifrån egna erfarenheter och behov bedöma var centrum börjar 

och slutar 

• Men de aktörer som arbetar med att utveckla centrum, exempelvis fastighetsägare, 

näringslivsaktörer, kommunala aktörer och civilsamhälle har ibland ett behov av att definiera 

och avgränsa 

 

Därefter fick grupperna resonera om nedanstående frågor 

• Var ligger centrum för dig? Skriv, rita och markera på kartan.  

• Vad anser du behöver göras för att skapa ett attraktivt centrum? Dokumentera på pappret 

”Attraktivt centrum – förslag på åtgärder” 

 

Kartan på nästa sida är en sammanställning som på totalen visar hur de olika grupperna ”ritade in” 

eller markerade var de ansåg att centrum i Bromölla ligger. Inte alla grupper var eniga i frågan ”inom 

sig” utan flera grupper ritade in olika centrala delar på sin karta. Vi uppmuntrade till att  

Några grupper valde att namnge de olika markeringarna utifrån funktion, dessa är utskrivna direkt på 

kartan.  

• Mycket frekvent inringat var området kring Ifötorget med utvidgade markeringar – se även 

rubriken kring förslag på åtgärder för attraktivt centrum.  

• Frekvent inringat var också området kring och emellan järnvägsstationen och Industrigatan – 

några grupper har benämnt detta ”Handelscenter” 

• Utöver det som namngivits ”Samlingsplats” och ”Idrottscenter” fanns tre markeringar som 

var inringade enstaka gång, utan motivering eller förklaring (Ivetofta kyrka, Törnsångaren, 

Korsholmens Badplats) 

 

Efter kartan återges de olika förslag, idéer och synpunkter som grupperna redovisat och noterat. 

Detta framställs i sammanställning som förvaltningen gjort.  
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Vad anser du behöver göras för att skapa ett 

attraktivt centrum? 

På 5-i-topp-listan återfinns: 

1. Café och restauranger, foodcourt & uteserveringar tex tillfälliga 

utskänkningstillstånd/säsongsrestauranger, behövs gungor, torghandel (säsong), mobilt 

sommarcafé (glass)) – detta måste finnas i ett centrum 

2. Göra torget mer levande, t ex julfirande, nationaldagsfirande, schackspelet men det måste 

också bli mer av en ”samlingsplats” och mer ombonat. Fler sittplatser och rumsindelningar! 

3. Livsmedelsaffär men överlag fler butiker – t ex billigare hyror, värna företagsklimatet 

4. Bättre parkeringsmöjligheter, avgiftsfria! 

5. Grönare 

 
Övriga idéer och synpunkter som lyftes: 
Obs! Se även förslag på utveckling av närområdet, som framkom vid medborgardialog i centrala 
Bromölla   
 

• Mer konst och gallerier: lyft utomhusgalleriet vid Iföcenter, arrangera konstfestival, ställ ut 
året om inte bara vid konstrundan 

• Bättre kommunikationer 

• Skapa möjlighet att bygga centralt 

• Bebygg halva Kapellparken 

• Gokart-bana i tom fd butikslokal (eldrift) 

• Tryggare miljö kvällstid för både äldre och unga 

• Kommunen ska värna det egna företagsklimatet i inköp 

• Centrumförening behövs 

• Förlängning av strandpromenaden – dvs att den inte slutar vid wakeboarden 

• Snygga upp längs Industrigatan – ser schavigt ut 

• Ställplats vid båthamnen 

• Utemiljön i centrum, runt kommunhuset 

• Gång- och cykelväg mellan Geberit och sjön 

• Gokartbana i markislagret (eldrift) 

• Rensa upp längs Skräbeån 

• Utveckla en brygga vid grönområde längs med Ivösjön, tipsrunda 

Vid det som pekats ut som ”handelscentrum” har några grupper lyft följande synpunkter: 

• Bygg bostäder här 

• Ta bort sopstationen vid livsmedelsbutikerna 

• Bygg med äventyrsbad här 

Avgränsning: Synpunkter kring enskilda näringsidkares prissättning, förslag på flytt av namngivna 
butiker eller namngivna butiksytor medtas inte i sammanställningen 
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Favoritplatser i kommunen/smultronställen  

Sammanställning av de olika gruppernas synpunkter - se förklaringar på nästkommande sidor 
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1. Tomsabo – mycket bra och trevligt ställe 

2. Brantalla - utsiktspunkt 

3. Badhuset – ska vara kvar! 

4. Klackarbacken – badplats/båtplats 

5. Smugglarrundan 

6. Utkörningen, bad, natur– behöver ny brygga 

7. Slingan i Valjeskogen 

8. Edenryds havsängar 

9. Havsängar 

10. Tomsabo 

11. Gudahagen 

12. Allarp vid sjön 

13. Näsums bokskog 

14. Strandängen badplats och promenadstråk 

15. Orudden Äskekärra Nordanvik 

16. Oxudden Kustleden 

17. Tomsabo 

18. Gruarna 

19. Valje 

20. Råby badplats 

21. Betesmark, naturen 

22. Ekebacken 

23. Ekebacken 

24. Hundstråket 

25. Haciendan/11616 

26. Masten 

27. Skräbeån 

28. Oxaholmen 

29. Näsums bokskogar 

30. Käsebron 

31. Oxudden, natur och bad, Lilla Kungsleden 

32. Gyetorps kärr 

33. Gualövsskogen inkl. Ferehusen 

34. Tomsabo badplats 

35. Ivösjön, vacker natur och bra för båttur och bad 

36. Nymöllas åmynning med sandbank för kor och Nymölla udde för badare 

37. Havet 

38. Käsebron 

39. Gamla badplatsen 

40. Skogen/Pestabacken 

41. Tomsabo 

42. Drögsperyd 

43. Gustavsbergsleden 

44. Barnakälla 

45. Orudden 
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46. Lilla Kungsleden 

47. Strövområden mellan nya och gamla E22:aan 

48. Grundsjön 

49. Barnakälla-området 

50. Blistorpasjön 

51. Gyetorpskärr 

52. Blistorp – vacker miljö 

53. Pislö i Axeltorpsviken 

54. Allarp och Norreskog 

55. Sibbarpsdalen 

56. Håkanryd 

57. Levrasjön 

58. Strandängen 

59. Runt Klackabacken, vackra vyer vid sjön 

60. Ivösjön 

61. Bjerstedts kurva, inte långt från skytteklubben 

62. Hemma i trädgården, där är det lågt och skönt 

63. Bra ridvägar och promenadstråk på Ryssberget. Fina svampställen, det är orört. OBS! Inga 

mer kalhyggen. Hyggesfritt skogsbruk, tack! 

64. Blistorp 

65. Fin miljö mellan hav och sjö – hav – skog – slätt – sjö 

66. Bokskogen på våren 

67. Pisleö (vägen mot Åsen, vid bron) 

68. Sibbarpsdalen 

69. Bjersteds kurva 

70. Östafors 

71. Barnakälla 

72. Rävastärten 

73. Bokskogen i Näsum 

74. Pärlan 

75. Strandvallen, pir 

76. Levrasjön 

77. Gustavsbergsleden 

78. Lilla Kungsleden 

79. Humleslingan och Vånga 

80. Årännan/Ågatan 

81. Tomsabo 

82. Bockaholm 

83. Siesjö 

84. Tosteberga ängar 

85. Orudden – favoritplats 

86. Lillasjö 

87. Kyrkvägen 

88. Blistorp 

89. Årups slott 
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90. Ivösjön 

91. Grillplats Östaforsen 

92. Klackabacken 

93. Pisslö 

94. Ytab grillplats Skåneleden 

95. Orudden 

96. Råby badplats 

97. Paradiset, naturen 

98. Blistorp 

99. Barnakälla 

100. Byn, Näsum 

101. Mulleskogen (Näsums bokskog) 

102. Östafors Naturreservat 

103. Klacken 

104. Gudahagen 

105. Orudden 

106. Blistorp 

107. Näsums idrottsplats 

108. ”Rävastärten” 

109. Ivösjön 

110. Årups slott 

111. Ivösjön! Vackra stenar, fint fiske! 

112. Gudahagen. 

113. Östafors – vackert naturreservat 

114. Blistorpsdalen – vacker natur, historiskt kapell 

115. Klackabacken – välskött båtplats, badplats och vacker natur 

116. Oruddens badplats, lugn, underbar kvällssol, en riktig sommarpärla 

117. Västanå – en liten by i byn med en vacker bygata mm 

118. Klagstorp, Oretorpsvägen, vackert och lugnt 

119. Badplats vid stenen Barnakälla 

120. Kungabacken vid Lillån 

121. Utsiktsplatsen vid Skåneleden i Bokskogen 
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Behov av nya utomhusmötesplatser  

Sammanställning av de olika gruppernas önskemål - se förklaringar på nästkommande sidor 
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1. Röj stig vid Valje så att havet syns igen 

2. Fågelskådartorn, bänkar och grillplats vid Bockaholm 

3. Naturum 

4. Gångled mellan Valje - Sölvesborg samt spång över Sissebäck 

5. Att göra stranden längs kusten Edenryd – Valje tillgängligt 

6. Att göra ”Lilla Kungsleden” mer tillgänglig 

7. En hundrastgård i varje by, t ex vid Tomsabo 

8. Grillplats med tak (fikaplats)  

9. Utöka tillgängligheten till vattnet på samtliga platser 

10. Strandpromenad, rensa upp, göra en badplats med kiosk med rättigheter 

11. Utsiktstorn med grillplats 

12. Mötesplats vid idrottsplatsen 

13. Badplats vid Vallvägen 

14. Badplats vid Sjöbrinken 

15. Restaurang vid vattnet, Iföstrand, café 

16. Möllelyckan (bakom Tians Gård) lekplats, bänkar 

17. Ombytesbås vid kallbad, Råbybadet 

18. Röja upp/snygga till vid Gustavsbergs värdshus 

19. Riktigt dass vid badplatserna (Strandängen, bemannad?) 

20. Utsiktstorn på berget 

21. Markering med skyltar och parkering vid Rammsjön. Det finns både fin natur och 

kulturlämningar. En lagom lång slinga att gå. Behövs en badplats.  

22. Informationstavla till/vid gamla kapellet 

23. Badet vid Valjeviken, platsen behöver snyggas upp, en grön mötesplats 

24. Liten lekpark vid Levrasjöns badplats 

25. Bromöllaporten – borde kunna göras bättre 

26. Butik/kiosk 

27. Matställe 

28. Grillplats vid åmynningen m. sittplatser 

29. Grillplats med tak och sittplatser vid Nymölla Udde 

30. Piren småbåtshamn, mötesplats.  

31. Något fattas, badplats? 

32. Utveckla stranden, Valje, skötseln etc 

33. Utveckla parken vid/bakom Tiansgården 

34. Utveckla ångbryggan 

35. Torget, torghandel, sommarfik! 

36. Busshållplats öster om Tians väg 

37. Hägna in en 100-metersbana för utomhus-sim, ger mer trygghet att simträna ute och får 

kanske fler att tordes prova 

38. Segeljolleskola på Ivösjön 

39. Vindskydd för övernattning längs Lilla Kungsleden 

40. Bättre synlighet längs Skåneleden 

41. Förbättra tillgänglighet och kommunikation till mötesplatser som ligger utanför 

kommungräns, sex Enön och Ivön och Kjugekull 

42. Grillplats Gustavsbergsleden, Leingarydsvägen, Trolle W väg 
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43. Utegym någonstans i centrum 

44. Samlingsplats vid gamla Järnvägsstationen 

45. Samlingsplats Blistorpsdalen  

46. Rusta upp befintliga lekplatser/mötesplatser och komplettera med sopsortering osv 

47. Stora lekplatsen 

48. Blistorps grillplats 

49. Ridled hela Näsum 

50. Broarna vid spångarna 

51. Stenbron vid Näsumaviksleden 

52. Oruddens badplats – bättre ordning och reda – bättre grillplats. Till vänster om bryggan finns 

en gammal stenkista som kommer i dager när det är lågvatten – farlig för badande! 

53. ÅÅVS – vad händer med den? Bron – ett evighetsprojekt? Se till att ordna en bro eller stäng 

tippen! 

 

 

 

 

 

 

Vid samtliga dialogtillfällen ställdes även frågor 

som var inriktade på det geografiska närområdet.  

På nästkommande sidor presenteras de 

grupparbeten som invånarna workshoppade kring.   

 

Presentationen inleds med en sammanställning av 

de svar som erhållits kring frågan: 

• Vad är den viktigaste framtidsfrågan för ditt 

närområde, enligt dig? 

  



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Vilken tycker du är den viktigaste frågan för ditt 

närområdes framtida utveckling? 

 

Gualöv: 

• Badstrand 

• Obemannad affär 

• Fler bostäder utmed Månsavägen 

• Mötesplats vid idrottsplatsen 

 

 

 

 

  

 

Edenryd - Valje:  

• Bättre kommunikationer, verka för att kommunen får tillbaka 

598:an 

• Värna natur och vatten 

• Bygga Valje Strand 

• Bevara all skolverksamhet 

• Bevara odlings-/kulturlandskapet 

• Skapa tågstopp i Valje 

• Busstider, t ex för oss som inte kan köra bil 

• Båthamnen viktig 

• Aktiviteter längs kusten såsom fågeltorn vid Bockaholm m. 

bänkar o grillplats 

• Låt inte det växa igen mot havet 

• Ändra inte semestervillorna i Valje 

• Bygglovsärende ska hanteras snabbare för att få människor 

att flytta hit 

• Kommunekolog, ej inhyrd 

 

 

•  

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Håkanryd, Grödby, Råby:  

• Bygg inte sönder, se värdet i den tätortsnära 

landsbygden med sin särart. Vi vill bo på landet, 

det är därför vi valde att bo här. 

• Orörd natur 

• Fortsatt fina hus och landsbygd 

• Fin boendemiljö för pendlare 

• Buss till stationen 

• Inget mer villakvarter 

• Behåll naturområdena 

• Transport och kommunikation: Bussen skulle 

kunna gå till Håkanryd. Det finns busshållplats, så 

det saknas bara en buss 

 

  

 

Nymölla:  

• Halkskydd hängbron över 

Skräbeån 

• Tänka på både äldre som bott 

här hela livet och vill bo kvar 

men inte orkar med huset. 

• Barnfamiljer behöver flytta hit 

och då behövs 3or och 4or 

• Marklägenheter (f.n brist på 

hyres- och bostadsrätter) 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

 

 

Bromölla: 

• Röj vid sjöarna 

• Mellan hav och sjö i fin miljö 

• Attraktiva boenden 

• Utveckla Gualöv förort till Krstd 

• Sköt skogsbruksplanen i Valje, det görs ej idag 

• Skapa bostadsmark – förtäta med förstånd 

• Skapa företagsmark utanför själva tätorten, typ öster om väg 116 

• Varför förtäta? Ökad fritid kräver ytor för fritidsverksamhet, satsning på 

fritidsverksamheten 

• Ytterområden behöver kollektivtrafik för dess medborgare som inte kan 

köra egen bil!!! 

• Kunna ta sig till affärer är nödvändigt!! 

• !cykelväg Råby till Valje! 

• Rondell vid Håkanrydsvägen – Levrasjövägen 

• Rör ej Kapellparken 

• Var finns kommunekologen? 

• Grönstrukturplan 

• Hästpolicy i ytterområden 

• Bygg marklgh i ett plan 

• Hyresrätter i huvudsak 

• Industriområden plan! 

 

  

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

 

 

Bromölla: 

• Havet måste in som ett fokusområde. Både från pedagogiskt och 

turism/miljövärde men också när det gäller i energiomställningen att 

havet ses som en resurs. 

• Kommunekolog 

• ”Jag uppskattar väldigt mycket att det är förhållandevis stor artdiversitet 

i kommunen. Jag har igelkott, fasan, hackspettar och fridlysta blommor i 

vårt närområde. Det vore fullständigt förödande om den försvann”. 

• Grannsamverkan 

• Bra förskolor och skolor 

• Skolnärvaro 

• Kommunekolog 

• Mitt närområde kännetecknas av blandad bebyggelse, grönytor och 

cykelvägar. Det som saknas är en busshållplats, P-platser, närbutik, 

elbilsladdstolpar. 

• Viktigt att bef. parkområden behålls, det är Bromölla för mig, de fina 

grönområdena med ett rikt djurliv. 

• Kommunekolog 

• ”Ingen av mina vänner som besökt mig har haft en aning om den rika 

kulturen och den fantastiska naturen. Och då kommer de flesta vänner 

från Blekinge. Marknadsför värden bättre! Och värna den väl!    

  

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

 

Näsum: 

• Att inte tappa invånare 

• Att kunna åka buss utan app 

• Värna Ivösjön 

• Att Holjeån och Ivösjön befrias från Jämshögs reningsverks skadliga 

påverkan 

• Att Näsums enda samlingslokal blir kvar i kommunens regi 

• Bostäder – lägenheter och hus 

• Vattenfilter för att minska kalket i vattnet 

• Seniorboende/trygghetsboende 

• Värna Ryss- och Västanåbergets bokskogar – inga 200 – 300 meter höga 

vindkraft 

• Nybygge – skola – barnfamiljer 

• Lägenheter för seniorer (1. se kartbild) 

• Där det kan byggas lägenheter (2+ 3 se kartbild 4 + 5) 

• Frågan om – norr om Näsum med vatten och avlopp – via cykelvägen. 

Skrota enskilda avlopp – vatten, koppla på via nya ledning 

• Skötsel av cykelvägen, katastrof just nu 

 

  



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Gualöv – sammanställning och inritade önskemål  

Bild 1/2 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Gualöv bild 2/2 

 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Nymölla – sammanställning och inritade önskemål  

Bild 1/3 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Nymölla bild 2/3 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Nymölla bild 3/3 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Håkanryd – Grödby - Råby – sammanställning och 

inritade önskemål  

Bild 1/2 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Håkanryd – Grödby - Råby  bild 2/3 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Håkanryd – Grödby - Råby  bild 3/3 

 

 

 

 

 

  



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Edenryd - Valje – sammanställning och inritade 

önskemål  

Bild 1/4 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Edenryd – Valje bild 2/4 

 

 

Edenryd – Valje bild 3/4 

 

 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Edenryd – Valje bild 4/4 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Näsum – sammanställning och inritade önskemål 

Bild 1/4 

 

 

 

 

 

 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Näsum bild 2/4 

 

Näsum bild 3/4  

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Näsum bild 4/4   

 

 

  



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Bromölla – sammanställning och inritade önskemål 

Centrala Bromölla Bild 1/3 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Bromölla bild 2/3 

 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Bromölla bild 3/3 

 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Målgruppsanpassad medborgardialog för 

personer med funktionsnedsättning 

I början på april 2024 inbjöds personer med funktionsnedsättning till medborgardialog för att prata 

om hur kommunen kan utvecklas framåt. Som stöd för dialogen (för att stärka möjligheten att göra 

sin röst hörd) användes till viss del demokratiutvecklingsmetoden Mitt Val. https://mittval.nu/ 

Med hjälp av tjänsteperson (kvalitetsutvecklare) på verksamhetsområdet Stöd och omsorg kunde 

dialogen marknadsföras till personer i målgruppen.   

 

Vid dialogen deltog 3 personer från målgruppen, plus stödpersonal. 

I samtalen framkom många olika synpunkter och perspektiv, vilka listas nedan: 

Kommunikation, parkering, möjligheter till pendla, resa, ta sig runt: 

https://mittval.nu/


    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

- Färdtjänst bara till Sölvesborg, inte till Olofström, Mjällby o dyl. Kommer inte i tid. 3 bussar 
på Kvarngården som inte används. 

- Vägarna är bristfälliga (hål i gatorna, för smala vägar) 
- Många ”döda vinklar” 
- Svårt att hitta parkering (Solsidan, Fjälkingegatan, Ågatan) 
- Svårt att röra sig i Bromölla med rullstol. Ojämnt.    
- G/C buckligt. Fågel Fenix väg. Grusigt. Hål i vägen.   
- Ramlat vid MAXI:s parkering.  
- Smalt och brant för cykel under järnvägen vid MAXI. Farligt att möta någon (kollisionsrisk).  
- Ågatan avstängd – bökigt.  
- E22:an bökig just nu med ombyggnationen.  
- Svårt hitta parkering i Bromölla. Fjälkingegatan och Ågatan.  
- Vid Solsidan stod bilar parkerade. Togs bort efter önskemål. Bättre nu.  

 
Trivsel och belysning: 

- Dåligt med belysning. Otryggt. Vågar inte gå ut. Sparbankshallen, utanför Böckmans. Bus på 
kvällarna. Högljutt på Fjälkingegatan. Stökigt vid Korallen. Busskuren vid Tunnan. Knark? 
Alviken.  

- Dålig belysning ramlar i Nymölla. Drift och underhåll. Gruppbostaden Säven. Mörkt. Vallmon. 
Mörkt kring alla gruppbostäder. Parken bakom Systemet är mörk. Mörkt vid Kiabygatan. 
Gatlampor funkar inte.  

- Belysning vägar. Park. Fjälkingegatan. Mörkt på kvällarna. Vägarna i parken är ojämna – lätt 
att snubbla.  

- Bristande belysning vid Fjälkingegatan, parken vid tidigare Böckmans, bakom Solsidan och 
Säven, m.fl. 

- Mycket ”skit” händer utanför Sparbankshallen, Tunnan och Humleskolan  
- Ser mycket skit. Otryggt.  

 
Bebyggelse/utveckling affärer 

- Parken Bjärnögatan Enögatan: Hälften byggs bort nu. Kan bli svårt för hundägare. Bilar längs 
gatorna. Trångt Bakom Solsidan.  

- Händer saker utanför förskolan. Fröknarna måste gå ut och kolla. Hittat knark. Dala förskola. 
Sparbankshallen  

- Möbelaffären, COOP, markisaffären har lagt ner…  
- Vill inte ha bostäder i parken vid Fjälkingegatan 

 

Utemiljö/grönområden/idrott: 

- Utegymet – handicapsanpassat? Grus som underlag gör det svårt för rullstolsburna. 
- Simhall. Bra för barnen om den finns kvar.  

 

Övrigt: 

- Förstår inte alltid språket – vid myndighetskontakter överlag  
 
 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Vid dialogen framkom att en del platser i kommunen upplevs som mer otrygga än andra. De 
medverkande personerna fick peka ut dessa platser på en karta på storskärm och kartbilden nedan 
visar hur synpunkterna angavs: 
 
 
”Här är det mycket bus, särskilt på kvällen och natten och det är ofta mörkt”: 
 
 

 

  



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

En del av dialogen handlade om att prata om offentlig service och utbud/efterfråga på olika 
välfärdstjänster. Vissa saker är viktigt att ha nära till, på hemorten eller nära hemorten, såsom läkare 
och vårdcentral. Sjukhus finns i närmaste staden.  
 

 

 

 

 

 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Målgruppsanpassad dialog i förskola 

I början av juni 2024 genomfördes dialogmöte på förskolan Vita Sand. Vid dialogen medverkade 18 

barn i 6-årsåldern. Från politiken deltog två personer och från förvaltningen deltog tre personer. 

Pedagogisk personal från förskolan bidrog för att skapa struktur och stöd till workshoppen.  

 

 

 

Barnen fick göra grupparbeten och svara på följande frågeställningar: 

 

 

 

 

 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

När du tänker på något som du har NÄRA till, vad tänker du på då? 

- Kompisar 

- Maxi och Lidl 

- Sölvesborg 

- Storlekplatsen 

- Fotbollsplan 

- Frisör 

- Pizza 

- Skola 

- Studsmatta 

- Trädgården 

- Förskola 

- Ivösjön 

- Kompis 

- Lekplats 

- Gualöv 

- Affären 

- Biblioteket 

- Stora lekplatsen 

- Lekplatsen 

- Strandängen – badplats 

- Skogen 

- Parken 

- Lidl och maxi 

- Nära till Leos lekplats 

 

När du tänker på något som är överraskande bra i Bromölla (kommun) – vad tänker du på då? 

- Skola, lekplatser 

- Sweden Rock 

- Ivösjön, Strandängen, långgrunt 

- Simhall 

- Skolan 

- Fotbollsplanen 

- Naturen 

- Maxi 

- Att man bor nära varandra 

- Stora lekplatsen och Lilla lekplatsen 

- Bio 

- Biblioteket 

- stora lekplatsen 

- simhallen – simskolan 

- nära leos lekland 

- skogen 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

 

 

 

Vilka platser tycker du är så bra att ingenting ska ändras? 

- Leos lekland 

- Skogen 

- Storlekplatsen men det behövs spindelnät och liten rutschkana 

- Lekplatsen 

- Maxi 

- Bowlinghallen 

- Fotbollsplatsen 

- Storlekplats 

- Rebel park 

- Simhall 

- Strandängen 

- Badplats 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vilka platser vill du ändra på och vad vill du ändra på? 

- Vill inte ändra nåt 

- Vill att Coop ska komma tillbaka 

- Vill ha en mindre rutschkana på storlekplatsen 

- Mer matställen 

- Vill ha en affär bära storlekplatsen 

- Ett lekland 

- Vuxna tyckte hundlekplats vid arenan (P-plats) 

 

 

 

 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

 

 

 

Vid dialogen på förskolan fick barnen också beskriva hur de vill bo ”när de är så stora att de kan 

bestämma det själva”. Följande platser markerades på kartorna: 

 

➢ Gualöv, Näsum, Grödby, Edenryd & Valje 

  



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

 
 

I beskrivande ord så barnen att de ville bo så här: 

• Nära vatten 

• I sommarstuga i skogen 

• På badet, lugnt och skönt 

• Nära havet 

• Nära naturen 

• Bredvid min kompis 

• Husbil 

• Hus nära vatten 

• Afrika – varmt och skönt 

• Nära kompisar 

• Djungel – nära djur 

• Hus nära lekplats 

• Badhus 

• Lägenhet 

• Husbåt – hoppa i vattnet 

• Nära mamma och pappa 

• På en öde ö 



    

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

Resultat från webbenkät 

 

Under april 2024 hölls webbenkät öppen på kommunens webbplats. 

Resultaten i aggregerad form från denna återges på nästkommande sidor.  

 

 

Resultat från samtal med ”unga 

kommunutvecklare”, sommaren 2024 

 

Under vecka 25 jobbade kommunens unga kommunutvecklare (3 feriejobbare) med att workshoppa 

och ta fram en presentation kring hur de ser på kommunens utveckling i frågor som rör fysisk 

planering, trivselfrågor och framtida utvecklingsmöjligheter för Bromölla kommun.  

Feriejobbarna vidtog också en omvärldspaning kring hur paketeringen av den digitala översiktsplanen 

kan se ut, med bilder och illustrationer. Deras presentation bifogas efter webbenkäten, dvs sist i 

detta dokument.  

 

 

 

 

 



 

 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig 
medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan. 

 

Enkätundersökning om framtida utveckling i Bromölla kommun 
 

Innehåll 
 

Enkätundersökning om framtida utveckling i Bromölla kommun ........................................................ 1 

1. Svarsfrekvens och kön * ................................................................................................................... 2 

2. Ålder?................................................................................................................................................ 2 

3. Vilken är din koppling till Bromölla kommun?.................................................................................. 2 

4. Om jag får beskriva Bromölla kommun med ett enda ord, så säger jag... ....................................... 3 

5. Jag bor i, eller nära... ........................................................................................................................ 5 

6. Vad är viktigt för dig som bor i Bromölla kommun? ......................................................................... 5 

7. Tillgång till skog, vatten och grönområden är viktigt för mig, såväl där jag bor som där jag 
jobbar/går i skola eller spenderar min fritid. ........................................................................................ 6 

8. Skog, vatten och grönområden är en viktig del av Bromölla kommuns identitet. ........................... 6 

9. Besöksnäringen med turister som vistas i naturen är positivt för Bromölla kommun. .................... 7 

10. Vilket naturområde är ditt smultronställe? .................................................................................... 8 

11. I vilka sammanhang brukar du åka bil/cykla/gå inom Bromölla kommun? ................................... 9 

12. Skulle dessa bilfärder/cykelturer eller promenader kunna underlättas eller bli bättre om 
någonting förändrades? Utveckla gärna ditt svar. ............................................................................... 9 

13. Det finns sträckor jag åker med bil som jag egentligen skulle vilja kunna cykla. ......................... 11 

15. Är det någon offentlig service* du tycker saknas eller borde utvecklas?..................................... 12 

16. Är det någon kommersiell service* du tycker saknas eller borde utvecklas? .............................. 14 

17. Det är viktigt att alla samhällsaktörer tar gemensamt ansvar öka andelen förnybar energi. ...... 16 

18. Det finns lämplig plats för etablering av vindkraftverk inom Bromölla kommun. ....................... 16 

19. Det finns lämplig plats för etablering av solcellspark inom Bromölla kommun. .......................... 17 

20. Att ligga i framkant kring utveckling av 5G är en viktig kommunal angelägenhet. ...................... 17 

21. För dig som har planer på att flytta till ett nybyggt boende ......................................................... 18 

22. Vad anser du att det vore mest lämpligt av kommunen att planera för? .................................... 18 

23. Är det något du vill tillägga? ......................................................................................................... 18 

 
 

 

  
  
  



 

 

2 / 19  

1. Svarsfrekvens och kön * 

 Slutförda Påbörjade  

Kvinna 19 9  

Man 20 5  

* Frågan kunde besvaras med kvinna, man, ickebinär, annat alternativ eller vill ej svara. Ett fåtal respondenter har lämnat frågan 

obesvarad.  

2. Ålder? 

 

 Totalt Kvinna Man 

3. Vilken är din koppling till Bromölla kommun? 
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Jag är besökare eller turist Jag planerar att flytta till
kommunen

Annat
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4. Om jag får beskriva Bromölla kommun med ett enda ord, så säger jag... 

 

527 Hemma 

529 Vacker  

531 Natur 

532 Nice 

551 Trevligt 

572 Arbetsplats 

661 Ivösjön 

662 Hybris 

663 Hybris 

664 Inget 

675 Mysig  

722 9 

723 växande 

724 Arbetsgivare 

725 Bruksort 

727 Sömnig 

732 Trivsamt  

733 Lugn 

734 Industrikommun 

735 Tråkig 

736 Tråkig 

738 Natur, lugn och frid 

739 vatten 



 

 

4 / 19  

742 Skräpigt 

744 Läget 

746 Bortkommen  

748 Gammeldags 

751 Stagnation 

755 Vackert  

759 litet 

760 Hemma 

762 Möjligheter 

763 Dyster  

764 Himma 

765 Vacker natur men okänt 

768 tråkig 

771 Utvecklingspotential 

790 Natur 

801 9 

810 Råby badplats! 

811 Naturnära 

812 Anonym 

Totalt 42 svar 
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5. Jag bor i, eller nära... 

 

 

6. Vad är viktigt för dig som bor i Bromölla kommun? 
Det är många saker som spelar roll när vi pratar om trivsel. Välj tre saker ur listan som är viktiga för just dig, för att du ska trivas 

där du bor. 

Den här frågan besvaras av dig som angett att du bor i Bromölla kommun. 
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Totalt   

    

  
Ett boende som passar mig (storlek, omgivning, 
tillgänglighet, kostnad) 

22 21,57% 

  Korta avstånd i vardagen 4 3,92% 

  Närhet till natur, vatten och grönområden 21 20,59% 

  Bra kommunikationer med bil 9 8,82% 

  
Bra kommunikationer med kollektivtrafik 
och/eller cykelväg 

8 7,84% 

  Bra tillgång till fritidsaktiviteter och upplevelser 8 7,84% 

  Bra tillgång till vård och omsorg 12 11,76% 

  
Bra tillgång till service så som bank, mataffär, 
apotek 

15 14,71% 

  Bra möjligheter att arbeta nära hemmet 3 2,94% 

Antal svarande 34          
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3,92%

20,59%

8,82%
7,84%
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11,76%

14,71%
2,94%
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7. Tillgång till skog, vatten och grönområden är viktigt för mig, såväl där jag bor som där 

jag jobbar/går i skola eller spenderar min fritid. 

 Totalt Kvinna Man 

Antal svar 41 21 20 

Medelvärde 86.63 88.52 84.65 

 

 

 

8. Skog, vatten och grönområden är en viktig del av Bromölla kommuns identitet. 

 Totalt Kvinna Man 

Antal svar 42 21 20 

Medelvärde 83.69 82.86 83.75 
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9. Besöksnäringen med turister som vistas i naturen är positivt för Bromölla kommun. 

 Totalt Kvinna Man 

Antal svar 41 20 21 

Medelvärde 83.95 81.6 86.19 
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10. Vilket naturområde är ditt smultronställe? 
Markera på kartan var du anser att Bromölla kommuns bästa smultronställe ligger. 
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11. I vilka sammanhang brukar du åka bil/cykla/gå inom Bromölla kommun? 

 

 

 

12. Skulle dessa bilfärder/cykelturer eller promenader kunna underlättas eller bli bättre 

om någonting förändrades? Utveckla gärna ditt svar. 
 

531 Mer cykelvägar 

532 Bättre vägunderhåll 

551 Testar att skriva om bilfärder/cykelturer och promenader  

572 Tätare kollektivtrafik. Direktbuss från busstorget till Kristianstad.  

661 För min del funkar bilvägen till jobbet bra. Har för långt att cykla. Buss norr ifrån funkar också bra till och från jobb. 

663 Nej 

664 Nä 

675 
Jag är nöjd med Bromöllas cyclelbanor. 

Vägarna behöver kommunen kolla över. Det finns en del håll i asfalten.  

722 9 

727 Bättre vägar 

0

6

12

18

24

30

Till arbete/skola Till familj/vänner Till fritidssysselsättning Annat



 

 

10 / 19  

733 
E22:an till och från Bromölla är bra och kommer att bli bättre.  

Finns helt okej cykelvägar mellan Bromölla och mitt hem på annan ort, dessa skulle eventuellt kunna bli ännu bättre. 

734 Underhåll av vägar och cykelvägar är viktigt 

738 Cykelväg mellan 116 och Bolmörtsvägen bör asfalteras för att skapa mer tillgänglighet 

739 

Jätte viktigt med skötta väl asfalterade vägar, nu är det bara lappat överallt, super dåliga vägar. Asfaltera gärna ner förbi 

campingen och ner till stranden, där saknas riktiga parkeringsrutor. 

Cykelvägar är under all kritik längst Tians väg och längst gamla E22 Kristianstadsvägen och inte minst genom hela Gualöv, där är 

många som  jobbar i Kristianstad oh vill cykla til jobbet under vår och sommartid, men som det är ny är det mycket stor trafikrisk 

för cyklister genom Gualöv, Byvägen och Tobaksvägen. 

742 Stäng av tians väg för bil och låt bara gångtrafikanter färdas där.  

744 Dem är bra 

751 
Det är ofta ojämnt där man cyklar med trottoarkanter, dålig beläggning mm. Vintertid grusar man med stenkross som orsakar 

punktering för många cyklister. 

759 bra och säkra cykelvägar i stadstrafik skulle kännas tryggare 

760 
Fler övergångsställen. Hade varit bra med övergångsställe över den trafikerade 60-vägen vid Din-X. Farthinder på Dalagatan, 

Folketshusgatan, Tians väg bla där det är mycket trafik. Bättre trottoarer hade med behövts på vissa vägar. 

762 Cykelbanorna i centrala Bromölla är i stort behov av större underhåll/asfaltering! 

763 Bättre underhåll av vägarna speciellt på vintern. Samt lyse på mindre cykelvägar  

771 
Belysning på cykelväg Valje-sölvesborg. Övergångsställe i Valje, åtminstone komma över vägen utan höga kanter vid 

järnvägsövergång. Laga trasig gatubelysning. 

811 

1. Cykelvägen mellan Bromölla och länsgränsen sopas ren veckor efter Olofström har sopat sin del första veckan i april. Slirigt för 

oss som cykelpendlar! 

2. Reflexer på bommar vid cykelbanor är gamla och slitna och syns inte när det är mörkt. Samma cykelbana som ovan. 

3. Fallfärdig träbro vid ovan cykelväg i Sibbarpsdalen som plåtförstärks. Kräver tvärnit vid överfart. 

4. Önskemål: säkrare överfart med cykel till Sibbessons gård. Fin cykelbana, men otäckt att cykla på väg 116 kort sträcka innan 

infarten till Sibbessons. 

5. Önskemål: cykelväg Näsum mot Humletorkan, svårt ta sig till badplatsen Klackabacken med cykel. 

6. Översyn och renovering av spänger genom våtmarken vid Ivösjön. 

812 
Åker främst bil in till Bromölla "stad" för att handla, så där ser jag inga särskilda behov. Vad gäller närområdet kring Näsum ser jag 

främst att underhållet av den anlagda cykelvägen längs gamla banvallen sköts avseende sopning och asfaltslagning. 

Totalt 24 svar 
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13. Det finns sträckor jag åker med bil som jag egentligen skulle vilja kunna cykla. 

 Totalt Kvinna Man 

Antal svar 37 19 18 

Medelvärde 53.62 50.63 56.78 

 

 

 

 

14. När jag reser kollektivt, ska jag oftast... 

 

  

0

4

8

12

16

20

Mellan jobb och hem Mellan skola och hem Uträtta ärenden/handla Besöka familj/vänner Annat

53,62

50,63

56,78

0 10 20 30 40 50 60 70 80 90 100

Man Kvinna Total



 

 

12 / 19  

15. Är det någon offentlig service* du tycker saknas eller borde utvecklas? 
* Offentlig sektor erbjuder en mängd tjänster/service, bland annat inom hälso- och sjukvård, utbildning, rättsväsende och 

äldreomsorg. De verksamheter inom stat, kommuner och regioner som till största del finansieras med hjälp av offentliga medel 

(skattepengar) samt kontrolleras av det offentliga ingår i offentlig sektor. 

 

530 Nej 

532 Nej 

551 
regioner som till största del finansieras med hjälp av offentliga medel (skattepengar) samt kontrolleras av det offentliga ingår i 

offentlig sektor. 

663 En skola för alla som även tänker på de anställda.  

664 Nä 

675 

Inte ännu. Hoppas bara att politikerna kommer att bygga en ny simhall innan den aktuella simhallen inte längre kan användas. 

Hoppas även att politikerna inser att de har förstört tillräckligt mycket när det gäller liv- och arbetsvillkor för anställda inom 

äldreomsorgen. Det är viktigt att göra Bromölla kommun som arbetsgivare attraktiv igen om man vill få in nya invånare och 

arbetskraft. 

722 9 

723 Arbetsförmedlingen 

727 Nej 

732 Allt kan alltid utvecklas, men eftersom jag inte är bosatt i kommunen har jag svårt att uttala mig  

733 
Tillgång till aktiviteter för en meningsfull fritid, ex. kulturskola, som många andra kommuner har, som erbjuder mer än musik. 

Utökade aktiviteter för barn och unga, som mer lovaktiviteter. Tillgång till bemannade skolbibliotek för alla barn.  

734 
I Näsum fungerar det bra än så länge med både äldreomsorg, bank och affärer. Det som borde göras är att underhålla Västanå 

skola bättre innan den förfaller helt. Det är viktigt att kransorterna har tillgång till samlingslokaler. 

735 Nej 

738 Skolan bör prioriteras högre. Och man bör lägga rätt fokus 

739 Man vill känna sig trygg i hela kommunen och man vill ha bra skolor fria från langare och kriminella. 

740 post, polis 

742 
Skolorna är dåliga och bör utvecklas.  

Dålig svarsfrekvens från kommunen, kan ta veckor att få svar.  

744 Ny simhall 
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749 Bra omsorg för baran och gamla är vitalt. 

751 Tillgången på attraktiva tomter för bebyggelse. 

755 Distriksläkarmottagningen  

760 Inte som jag kommer på nu. 

762 Nån form av estetiskt råd, det känns lite att man tar för lite hänsyn till skönheten och estetiken i utvecklingen av samhället 

763 Kvalitén på förskolorna och skolorna bär man satsa på och utveckla   

765 Kollektivtrafik/buss till Håkanryd  

790 Nej 

811 Rådgivning kring klimatåtgärder som inte går under dagens energirådgivning. Hållbarhetsrådgivning, helt enkelt. 

Totalt 27 svar 
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16. Är det någon kommersiell service* du tycker saknas eller borde utvecklas? 
* Med kommersiell service avses den service som bedrivs av företag utifrån yrkesmässiga former och som vanligtvis bedrivs i 

vinstsyfte. Det kan vara livsmedelsbutiker, frisörer eller restauranger. 

 

530 Nej 

531 Caféer  

532 Nej 

551 
*Med kommersiell service avses den service som bedrivs av företag utifrån yrkesmässiga former och som vanligtvis bedrivs i 

vinstsyfte. Det kan vara livsmedelsbutiker, frisörer eller restauranger. 

661 Viktigt att livsmedelsaffär finns kvar i Näsum med utlämning etc. Försvinner detta utarmas norra delen av kommunen.  

663 Nej 

664 Nä 

675 Nej  

722 9 

723 Lunchrestaurang med husmanskost 

724 Fler affärer kring Ifötorget. Saknar livsmedelsbutik där. 

725 butiker i centrum 

727 Nej 

732 Synd att livsmedelsbutik i centrum stängs 

733 Livsmedelsbutik i Bromölla-"centrum", konditori. 

734 Egentligen inte. 

735 Nej 

738 Resturanger 

739 Det blir svårt att konkurrerar med C4 Shopping. 

742 Saknas en bra klädaffär hm, lager 157  

744 Nej 

751 Det "enda" som frodas är väl Systembolaget. 
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759 större utbud av affärer. både livsmedel och klädkonfektion 

760 
Ett renodlat café med trevlig inredning och uteservering! Någon butik, ex någon större kedja som hade dragit folk hit. Visserligen 

hittar kanske folk till Bromölla när Sölvesborgs handelsområde växer. 

763 Saknar något mysigt fik och någon godisbutik  

771 Livsmedelsbutik alt fler lunchställe i centrala Bromölla 

790 Nej 

811 Bilpool! 

Totalt 28 svar 
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17. Det är viktigt att alla samhällsaktörer tar gemensamt ansvar öka andelen förnybar 

energi. 

 Totalt Kvinna Man 

Antal svar 38 21 17 

Medelvärde 77.79 79.43 75.76 

 

 

18. Det finns lämplig plats för etablering av vindkraftverk inom Bromölla kommun. 

 Totalt Kvinna Man 

Antal svar 38 20 18 

Medelvärde 50.39 49 51.94 
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19. Det finns lämplig plats för etablering av solcellspark inom Bromölla kommun. 

 Totalt Kvinna Man 

Antal svar 39 20 18 

Medelvärde 62.49 63.65 59.72 

 

20. Att ligga i framkant kring utveckling av 5G är en viktig kommunal angelägenhet. 

 Totalt Kvinna Man 

Antal svar 38 20 18 

Medelvärde 64.95 65.75 64.06 
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21. För dig som har planer på att flytta till ett nybyggt boende 
Om jag får önska fritt, så skulle jag gärna se nybyggnation av bostäder här: 

(markera på kartan) 

Totalt 0 svar 

22. Vad anser du att det vore mest lämpligt av kommunen att planera för? 
Rangordna alternativen utifrån dina egna tankar om ett attraktivt kommande boendealternativ för egen del. 

Totalt 0 svar 

23. Är det något du vill tillägga? 
Lämna dina synpunkter. 

 

532 Bra enkät  

551 - 

663 Det finns andra i kommunen än bara fotbollslag. Kanske dags att lägga lite pengar på dom med.  

664 Nä 

675 
Bättre arbetsvillkor för Bromölla kommuns anställda. Det är då invånarna kommer att trivas igen och vara stolta att bo i en av 

mysigaste kommunerna,  med tillgång till sjö och skog och nära havet 

722 9 

723 Nej 

731 vindkraftverk ska ligga i havet 

734 Det saknas bostäder i Näsum. Många äldre kan inte flytta från huset då det saknas hyreslägenheter. 

739 

Renovera befintligt badhus eller bygg nytt badhus på fotbollsplan C jämte storförskolan det kommer att höja kommunattraktion 

redan idag så är det många som reser från Kristianstad och Sölvesborg för att bada i Bromölla. 

 

755 Att verkligen lyssna på vad folk vill 

762 

Badplatserna Korsholmen och Strandängen är i stort behov att rustas eller förändras. Korsholmen behöver en fast brygga som 

vinterbadarna får tillgång till! 

 

Strandängens pir borde få soldäck längs "lagunen" snarlik den som fanns på 70 talet och dessutom bättre tillgänglighet och och 

bryggor sommartid. Lagunen behöver säkert muddras också. 

Strandängen är en pärla som tyvärr har missköts allt för länge! 

763 

Tycker det är skrämmande att man kör skolor och förskolor i botten genom att säga upp en stor mängd personal. Absolut att det 

föds mindre barn. Men varför är bromölla kommun ingen attraktiv kommun? Varför flyttar alla ungdomar och yngre par till 

grannen sölvesborg? Blir vi mer attraktiva när man säger upp personal inom skolan och på så vis sänker kvalitén? Tror man att fler 
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vill sätta barn till världen och gå i skolor där lärarna sliter sönder sig själva för att räcka till? Man kanske ska våga satsat för att 

vinna!?  

811 

Att kommunen ska gå före med exempelvis solceller när det byggs nytt. Finns nästan inget på de kommunala taken. Fjärrvärmen 

är helt låst mot en industri - vad händer om den flyttar/läggs ner? 

Trögt på bostadsmarknaden när det inte finns lediga lägenheter på mindre orter. 

Totalt 14 svar 

 



Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan.



Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan.



Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan.



Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan.



Inspiration till olika översiktsplaner 

Stockholm:https://vaxer.stockholm/tema/oversiktsplan-for-stockholm/ 

Jönköping:https://catalog.lansstyrelsen.se/store/25/resource/DF_2019_01_part_1

Växjö:https://vaxjo.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=f105bb71db17
4d87acf43bc99bade813

Sundsvall:https://sundsvall.se/samhallsplanering-och-trafik/samhallsbyggnad-
och-planering/oversiktsplan 

Skurup:https://www.skurup.se/bygga-bo-och-miljo/samhallsutveckling/oversiktspla
n-och-detaljplan/oversiktsplan# 

Denna handling är en sammanställning av de dialoger och workshops som genomfördes våren 2024 i samband med sk ”tidig medborgardialog” inför arbetet med ny översiktsplan.

https://vaxer.stockholm/tema/oversiktsplan-for-stockholm/
https://catalog.lansstyrelsen.se/store/25/resource/DF_2019_01_part_1
https://vaxjo.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=f105bb71db174d87acf43bc99bade813
https://vaxjo.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=f105bb71db174d87acf43bc99bade813
https://sundsvall.se/samhallsplanering-och-trafik/samhallsbyggnad-och-planering/oversiktsplan
https://sundsvall.se/samhallsplanering-och-trafik/samhallsbyggnad-och-planering/oversiktsplan
https://www.skurup.se/bygga-bo-och-miljo/samhallsutveckling/oversiktsplan-och-detaljplan/oversiktsplan#
https://www.skurup.se/bygga-bo-och-miljo/samhallsutveckling/oversiktsplan-och-detaljplan/oversiktsplan#


VART VÅRA FAVORITPLATSER 
I BROMÖLLA LIGGER
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Trygga
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● Bra 
personer 
och 
personal
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